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Typ av möte: Nacka naturvårdsråd 
Mötesdatum: 2021-05-17 
Tid: 18-20
Plats: Digitalt, Teams

Kallade: FÖRENINGAR  
Boo Fiskevårdsområdesförening  
Boo Miljö- och Naturvänner  
Föreningen Rädda Ältasjön  
Nacka Miljövårdsråd  Naturskyddsföreningen i Nacka 
Saltsjöbadens Fiskevårdsförening  
Saltsjöbadens naturskyddsförening  
Skuruparkens vänner  
Ältasjöns Fiskevårdsområdesförening   

POLITIKER  
Hans Peters (C), ordförande, NTN 
Peter Zethraeus (M), 1:e vice ordförande, NTN 
Björn Friberg (S), NTN  
Cathrin Bergenstråhle (M), ordförande, MSN 
Johan Krogh, (C), 1:e vice ordförande, MSN 
Henrik Unosson (S), 2:e vice ordförande, MSN 

FÖR KÄNNEDOM  
Mats Bohman, Trafik- och fastighetsdirektör  
Kristina Petterqvist, Enhetschef Enheten offentlig utemiljö 
Fredrik Sandell, bitr chef Enheten offentlig utemiljö 
Susanne Werlinder, Enhetschef planenheten  
Anna Herrström, Kommunekolog 
Sandra Ermalm, Vilt- och naturförvaltare 
Charlotte Svedlund, Parkingenjör 
Maria Melcher, Bygglovschef 
Per Enarsson, Enhetschef Miljöenheten  
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Nr Ärende Ansvarig 
1. Mötet öppnas 

Dagordning fastställs. 

Justeringsperson utses. 

Föreningarnas frågor till NTN och MSN 
2. Frågor från Nacka miljövårdsråd 

Naturvårdsrådets syfte och mening. Denna fråga bör prioriteras. 
Naturvårdsrådet ska ha en beredande funktion att samråda och 
samarbeta med föreningar om naturvård m.m. Detta faller givetvis 
till stor del inom Natur- och trafiknämndens ansvarsområde. Två år 
av mandatperioden har gått, två år återstår. Hur har organisationen 
fungerat och finns det något vi kan förbättra? Många frågor hamnar 
inom MSN s ansvarsområde, regelbunden medverkan från både 
NTN och MSN vore därför en fördel. Hur arbetar Nacka kommun 
med att koppla ihop den strategiska planeringen för att skydda 
värdefull natur och biologisk mångfald med en hållbar planprocess 
och hur kan Naturvårdsrådet bidra i det arbetet? Hur kan samspelet 
mellan Naturvårdsrådet och MSN utvecklas? 

3. Förslag på arbetsordning naturvårdsrådet 

Föreningarnas frågor till MSN 
Skuruparken 

4. Frågor från Skuruparkens vänner angående tillsynen i Skuruparken 
• Hur har kommunen organiserat tillsynen i Skuruparken?
• Hur ser den utökade verksamheten ut till och med idag?

MSN 

5. Fråga från Nacka miljövårdsråd om Skuruparken 
• Skuruparken - Kommunens tillsyn och bygglovsfrågor.

Terrängkörning i Skuruparken. Stugor som byggs ut, stugor som rivs
eller eldas upp för att bygga ny stuga på platsen.

Grön infrastruktur, miljömål och strategi för miljö- och 
klimatambitioner 

6. Frågor från Nacka miljövårdsråd 

• Vilka överväganden och åtgärder gör Nacka kommun i arbetet med
grön infrastruktur för att möjliggöra biologisk mångfald? Utgående

MSN 



 
 

3 (5) 
 

från Rapporten Grön infrastruktur i Nacka kommun (Se 
Naturvårdsrådets handlingar 2020-11-23) diskutera begrepp som 
biologisk mångfald och spridningskorridorer. 
 

7.  Frågor från Nacka miljövårdsråd 
 

• Nackas miljömål 
På Kommunstyrelsens miljöutskotts handlingar för 2021-04-20 ligger 
ett dokument om miljöprogrammets utfall 2020. Där framgår bl.a. 
att andel vattenförekomster som uppnår minst god ekologisk status 
var 2017 20% men 2020 bara 7% medan andel vattenförekomster 
med god kemisk status var 2008 71% men 2020 bara 57% samt att 
endast 42% av armaturerna i kommunens gatubelysning var utbytta 
mot energisnåla alternativ. Vidare framgår att minskningen av 
utsläpp av växthusgaser går för långsamt för att vi ska klara de 
globala målen. Hur ska vi förbättra situationen? 

 

 
MSN 

8.  Fråga från Boo miljö- och naturvänner 
• I Nackas miljöbarometer har miljömål 5. God bebyggd miljö och 6. 

Ett rikt växt- och djurliv sämst utvecklingstrend. I Nackas strategi - 
miljö- och klimatambitioner i stadsutvecklingen i Nacka finns 
ingenting nämnt om ett rikt växt- och djurliv. 
 
Såväl i nya detaljplaner som i områden som saknar plan tillåts 
tomtstyckningar och förtätningar med trädfällningar, schakter och 
uppfyllnader som innebär att biologisk mångfald minskar radikalt. 
Den gröna infrastrukturen i Boo glesas ur markant, vilket inte är 
förenligt med miljö- och klimatambitionerna. 
 

Många bygglov som godkänns saknar terränganpassning och ambition att 
bevara befintlig vegetation. Hur tänker sig Nacka kommuns planarkitekter, 
bygglovhandläggare och MSN att bättre kunna nå de uppsatta miljömålen 
och miljö- och klimatambitionerna? 

 
MSN 

 
Föreningarnas frågor till NTN 

 

 Naturreservat  

9.  Fråga från Boo miljö- och naturvänner 
• Tollare naturreservat, tillägg till föreskrifterna behövs. Mårtens 

holme är liten och utsatt för ett starkt besökstryck och behöver ett 
extra skydd, t.ex. bör ön inte vara tillgänglig under 
häckningsperioden och cykling bör inte tillåtas. I samband med förra 
veckans vandring i föreningen observerades två storskrakhonor i de 

NTN 
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håliga gamla ekarna. Sannolikt häckar de där. Avstängning under 
perioder bör vara möjligt för att naturen ska kunna återhämta sig. 
 

10.  Frågor från Nacka miljövårdsråd   
• Reservatstillsyn Velamsund 

Varför agerar kommunen inte hårdare mot störningarna som 
genereras av verksamheterna vid Kovik och den tunga trafiken på 
Lagnövägen genom reservatet? 

 

NTN 

11.  Frågor från Nacka miljövårdsråd   
 
• Ryssbergen i sin helhet 

Vad säger remissvaren om förslaget till detaljplanen och om 
reservatsförslaget? Området ses som "Stockholms närmaste urskog", 
innehåller mycket höga naturvärden och kommer inte att ligga vid 
tunnelbanan. Nu när byggtakten kraftigt saktat av i Nacka kan 
exploatering här som ger mycket vägmark men få bostäder avbrytas 
eller skjutas på framtiden 

 

NTN 

12.  Frågor från Nacka miljövårdsråd   
 

• Reservatsbildning  
Skarpnäs och Baggensstäket 

NTN 

 
Information/diskussionspunkter 

 

13.  Rensättra - iordningsställande NTN 

14.  Bee-urban NTN 

15.  Planerad skogsvård under året - granbarkborre NTN 

 
Övriga frågor 

  

16.  Flyttas till nästa möte i september  
Skydd av hotade arter.  
Vilka konsekvenser kan det få i Nacka att en EU-dom nyligen skärper 
skyddet av hotade arter? Se https://www.dn.se/sverige/eu-dom-skarper-
skydd-av-arter/ 

 

17.  Kommande möten: 
27 september 2021 
29 november 2021 
 

 

https://www.dn.se/sverige/eu-dom-skarper-skydd-av-arter/
https://www.dn.se/sverige/eu-dom-skarper-skydd-av-arter/
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Vid pennan: 
Heidi Swahn 
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